
Přídavná jména

Jmenné tvary
rod mužský rod ženský rod stření číslo množné

šťastný šťasten šťastna šťastno šťastni, šťastny, šťastna
mladý mlád mláda mládo mládi, mlády, mláda
živý živ živa živo živi, živy, živa
spokojený
bosý
zdravý
hotový
přítomný

Stupňování přídavných jmen
2. stupeň tvoříme příponami: -í, -ší, -ejší, -ější
3. stupeň tvoříme předponou  nej + tvar 2. stupně
rychlý rychlejší nejrychlejší
starý starší nejstarší
hezký hezčí nejhezčí
vysoký vyšší nejvyšší
Nepravidelné stupňování:
malý menší nejmenší
velký větší největší
dobrý lepší nejlepší
zlý horší nejhorší
dlouhý delší nejdelší

Přípona    -čí  x  -ší
Měkký
Utvořím si sloveso → měkčit→  slyším kč  →měkčí !!!

Prudký
Utvořím si sloveso→ prudit → neslyším kč → prudší !!!

Vystupňuj:
lehký hladký
tenký sladký
trpký suchý
křehký vysoký
hustý hluboký
lidský jednoduchý
blízký úzký
drahý nízký


